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ΕΡΩΤΗΣΗ 

 
Αθήνα, 4 Απριλίου 2025 

 

ΠΡΟΣ: Α) Τον κ. Υπουργό Εξωτερικών 

            Β) Τον κ. Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας 

 

 

ΘΕΜΑ:  «Αποσιώπηση από την Κυβέρνηση της απαράδεκτης υποστήριξης της Τουρκίας 

από τον εκπρόσωπο του Επιτρόπου Ενέργειας της ΕΕ, σε σχέση με την ηλεκτρική 

διασύνδεση Ελλάδας-Κύπρου» 

 

Την Δευτέρα 31 Μαρτίου 2025 πραγματοποιήθηκε στην Αθήνα, στο Ίδρυμα 

Σταύρος Νιάρχος, το Συνέδριο «Geopolitics, Connectivity and Energy Security : An 

Athens Conversation» που διοργάνωσε το German Marshall Fund των Ηνωμένων 

Πολιτειών (GMF), σε συνεργασία με τη ΔΕΗ και το Κέντρο Στρατηγικών και Διεθνών 

Σπουδών (CSIS). Στο Συνέδριο συζητήθηκε η αλληλεπίδραση της γεωπολιτικής με την 

ενέργεια, η σημασία της ενεργειακής ασφάλειας και της διασυνδεσιμότητας. Από 

την πλευρά της Ελληνικής Κυβέρνησης  παρευρέθηκε ο Υφυπουργός Περιβάλλοντος 

και Ενέργειας Νίκος Τσάφος. 

 

Κατά τη διάρκεια του Συνεδρίου, ο εκπρόσωπος του νέου Επιτρόπου 

Ενέργειας Νταν Γιόργκεσεν, Τόμας Άνκερ Κρίστενσεν ρωτήθηκε εάν η Κομισιόν 

σκοπεύει να αναλάβει πρωτοβουλίες για την προστασία του έργου  ηλεκτρικής 

διασύνδεσης Ελλάδας Κύπρου από τις τουρκικές απειλές, έργου που 

χρηματοδοτείται με 657εκ ευρώ από ευρωπαϊκούς πόρους. 

 

 Στην απάντησή του τόνισε πως λόγω της σημασίας του έργου, η Κομισιόν 

έχει κάποιο ρόλο, όμως είναι θέμα κυρίως της Ελλάδας και της Τουρκίας καθώς : 

                          ΒΟΥΛΗ ΤΩΝ ΕΛΛΗΝΩΝ   ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΥ ΕΛΕΓΧΟΥ

Αριθμ. Πρωτ. ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ:

4522

Ημερομ. Κατάθεσης:

4/4/2025



 

2 

 

«Είναι πολλά τα θέματα γύρω από το project, τα οποία πρέπει να λυθούν, και η 

Τουρκία αποτελεί μέρος της υπόθεσης». 

 

Η απάντηση αυτή είναι καταφανώς αντίθετη με το Διεθνές Δίκαιο, καθώς 

δίνει άλλοθι στις τουρκικές  διεκδικήσεις, της αναγνωρίζει ρόλο που δεν έχει με βάση 

τη νομιμότητα και της επιτρέπει να συνεχίσει να εμποδίζει τις θαλάσσιες έρευνες για 

την πόντιση του καλωδίου σε  περιοχή εθνικής κυριαρχίας, αμφισβητώντας τα 

κυριαρχικά μας δικαιώματα, αλλά και την αρχή της ευρωπαϊκής αλληλεγγύης.  

 

Απέναντι σε αυτή την πρόκληση δεν υπήρξε καμία αντίδραση μέχρι σήμερα  

από την πλευρά του Υφυπουργού Περιβάλλοντος και Ενέργειας Νίκου Τσάφου, ο 

οποίος, άλλωστε, στο παρελθόν είχε δηλώσει, σε αντίθεση με την εθνική γραμμή και 

το Διεθνές Δίκαιο πως «η διαμάχη μεταξύ Ελλάδας και Τουρκίας δεν είναι για την 

ενέργεια. Δεν είναι καν μία διαφωνία. Κάποια από αυτά που "θέλει" η Τουρκία έχουν 

βάση.»  

 

Επειδή, η απάντηση του κ. Κρίστενσεν καταπατά το Διεθνές Δίκαιο εις βάρος 

των κυριαρχικών μας δικαιωμάτων, αλλά και τον ρόλο της Ευρωπαϊκής Επιτροπής, 

 

Επειδή, ο Επίτροπος Ενέργειας Νταν Γιόργκεσεν έχει προγραμματισμένη 

επίσκεψη στην Τουρκία με θέμα συζήτησης και την ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας 

–Κύπρου, προϊδεάζοντας  για τις προθέσεις του μετά την απάντηση του εκπροσώπου 

του στην Αθήνα, 

 

Επειδή, δεν υπήρξε καμία απάντηση από την ελληνική κυβέρνηση και ο 

υφυπουργός κ. Τσάφος δεν προχώρησε σε καμία δήλωση, 

 

Επειδή, η ηλεκτρική διασύνδεση Ελλάδας Κύπρου μέσω του έργου  "Great 

Sea Interconnector", θα άρει την   ενεργειακή απομόνωση της Κύπρου και   είναι 

τεράστιας γεωπολιτικής σημασίας, 
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Επειδή, ήδη το έργο έχει  παγώσει  μετά τις απαράδεκτες τουρκικές αξιώσεις 

και ενέργειες που εμπόδισαν τη συνέχιση των ερευνών για την πόντιση του 

καλωδίου, 

 

Επειδή, η κυβέρνησης οφείλει να υπερασπιστεί τα κυριαρχικά μας 

δικαιώματα και να αντικρούσει τις τουρκικές διεκδικήσεις, 

 

Ερωτώνται οι κ.κ. Υπουργοί: 

 

1. Προτίθεστε να προχωρήσετε σε απαραίτητες ενέργειες,  ώστε ο Επίτροπος 

Ενέργειας, σεβόμενος το Διεθνές Δίκαιο και την αρχή της ευρωπαϊκής 

αλληλεγγύης, να επανεξετάσει τη στάση του, όπως αυτή εκφράστηκε από τον 

εκπρόσωπό του, και να ξεκαθαρίσει τη θέση της ΕΕ πάνω στο ζήτημα; 

2. Σκοπεύετε να αναλάβετε πρωτοβουλίες ώστε η Κομισιόν, που εξασφάλισε τους 

πόρους για την υλοποίηση του έργου,  να αποτρέψει τις τουρκικές αξιώσεις και 

να προστατεύσει το έργο, όπως οφείλει; 

3. Προγραμματίζετε και πότε την επανεκκίνηση των ερευνών για την πόντιση του 

καλωδίου; 

4. Σκοπεύετε να ζητήσετε εξηγήσεις από τον αρμόδιο υφυπουργό κ. Τσάφο για την 

αποσιώπηση του θέματος; 

 

 

Οι ερωτώντες Βουλευτές 

 

Παναγιού (Γιώτα) Πούλου 

Βουλευτής Βοιωτίας 

 

Αλέξανδρος Αυλωνίτης 

Βουλευτής Κερκύρας 
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Κυριακή Μάλαμα 

Βουλευτής Χαλκιδικής 

 

Θεοδώρα Τζάκρη 

Βουλευτής Πέλλας 

 

Δρ. Μιχαήλ Χουρδάκης 

Βουλευτής Α' Θεσσαλονίκης 

 

Ραλλία Χρηστίδου 

Βουλευτής Β3 Τομέα Αττικής 

 

 




